Proper 25 - Year A
Deuteronomy 34:1-12
Psalm 90:1-6, 13-17
Leviticus 19:1-2, 15-18
Psalm 1
1 Thessalonians 2:1-8
Matthew 22:34-46 

The Nineteenth Sunday after Pentecost
Collect:  Proper 25

Almighty and everlasting God, increase in us the gifts of faith, hope, and charity; and, that we may obtain what you promise, make us love what you command; through Jesus Christ our Lord, who lives and reigns with you and the Holy Spirit, one God, for ever and ever.  Amen.
The Book of Deuteronomy   34: 1 - 12
Then Moses went up from the plains of Moab to Mount Nebo, to the top of Pisgah, which is opposite Jericho, and the Lord showed him the whole land: Gilead as far as Dan, all Naphtali, the land of Ephraim and Manasseh, all the land of Judah as far as the Western Sea, the Negeb, and the Plain—that is, the valley of Jericho, the city of palm trees—as far as Zoar. The Lord said to him, “This is the land of which I swore to Abraham, to Isaac, and to Jacob, saying, ‘I will give it to your descendants’; I have let you see it with your eyes, but you shall not cross over there.”  Then Moses, the servant of the Lord, died there in the land of Moab, at the Lord’s command. He was buried in a valley in the land of Moab, opposite Beth-peor, but no one knows his burial place to this day. Moses was one hundred twenty years old when he died; his sight was unimpaired and his vigor had not abated. The Israelites wept for Moses in the plains of Moab thirty days; then the period of mourning for Moses was ended.  Joshua son of Nun was full of the spirit of wisdom, because Moses had laid his hands on him; and the Israelites obeyed him, doing as the Lord had commanded Moses. Never since has there arisen a prophet in Israel like Moses, whom the Lord knew face to face. He was unequaled for all the signs and wonders that the Lord sent him to perform in the land of Egypt, against Pharaoh and all his servants and his entire land, and for all the mighty deeds and all the terrifying displays of power that Moses performed in the sight of all Israel.

Psalm  90: 1 - 6, 13 - 17
1  
Lord, you have been our refuge *

 

from one generation to another. 

2  
Before the mountains were brought forth,


or the land and the earth were born, *

 

from age to age you are God. 

3  
You turn us back to the dust and say, *

 

“Go back, O child of earth.” 

4  
For a thousand years in your sight are like yesterday


when it is past *

 

and like a watch in the night. 

5  
You sweep us away like a dream; *

 

we fade away suddenly like the grass.

6  
In the morning it is green and flourishes; *

 

in the evening it is dried up and withered.
13  
Return, O. LORD; how long will you tarry? *

 

be gracious to your servants

14  
Satisfy us by your loving kindness in the morning; *

 

so shall we rejoice and be glad all the days of our life.

15  
Make us glad by the measure of the days that you afflicted us *

 

and the years in which we suffered adversity.

16  
Show your servants your works *

 

and your splendor to their children.

17  
May the graciousness of the LORD our God be upon us; *

 

prosper the work of our hands;

 

prosper our handiwork.


The Book of Leviticus 19: 1 - 2, 15 - 18

The Lord spoke to Moses, saying: Speak to all the congregation of the people of Israel and say to them: You shall be holy, for I the Lord your God am holy.  The Lord spoke to Moses, saying: Speak to all the congregation of the people of Israel and say to them: You shall be holy, for I the Lord your God am holy. You shall not render an unjust judgment; you shall not be partial to the poor or defer to the great: with justice you shall judge your neighbor. You shall not go around as a slanderer among your people, and you shall not profit by the blood of your neighbor: I am the Lord. You shall not hate in your heart anyone of your kin; you shall reprove your neighbor, or you will incur guilt yourself. You shall not take vengeance or bear a grudge against any of your people, but you shall love your neighbor as yourself: I am the Lord.

Psalm  1
1
Happy are they who have not walked in the counsel of the wicked,



nor lingered in the way of sinners,



nor sat in the seats of the scornful!

2
Their delight is in the law of the Lord,



and they meditate on his law day and night.

3
They are like trees planted by streams of water,


bearing fruit in due season, with leaves that do not wither;



everything they do shall prosper.

4
It is not so with the wicked;



they are like chaff which the wind blows away.

5
Therefore the wicked shall not stand upright 

when judgment comes,



nor the sinner in the council of the righteous.

6
For the Lord knows the way of the righteous,



but the way of the wicked is doomed.


The First Epistle to the Thessalonians   2: 1 - 8
You yourselves know, brothers and sisters, that our coming to you was not in vain, but though we had already suffered and been shamefully mistreated at Philippi, as you know, we had courage in our God to declare to you the gospel of God in spite of great opposition. For our appeal does not spring from deceit or impure motives or trickery, but just as we have been approved by God to be entrusted with the message of the gospel, even so we speak, not to please mortals, but to please God who tests our hearts. As you know and as God is our witness, we never came with words of flattery or with a pretext for greed; nor did we seek praise from mortals, whether from you or from others,  though we might have made demands as apostles of Christ. But we were gentle among you, like a nurse tenderly caring for her own children. So deeply do we care for you that we are determined to share with you not only the gospel of God but also our own selves, because you have become very dear to us.
( The Gospel according to Matthew   22: 34 - 46
When the Pharisees heard that Jesus had silenced the Sadducees, they gathered together, and one of them, a lawyer, asked him a question to test him. “Teacher, which commandment in the law is the greatest?” He said to him, “’You shall love the Lord your God with all your heart, and with all your soul, and with all your mind.’ This is the greatest and first commandment. And a second is like it: ‘You shall love your neighbor as yourself.’ On these two commandments hang all the law and the prophets.” Now while the Pharisees were gathered together, Jesus asked them this question: “What do you think of the Messiah? Whose son is he?” They said to him, “The son of David.” He said to them, “How is it then that David by the Spirit calls him Lord, saying, ‘The Lord said to my Lord, “Sit at my right hand, until I put your enemies under your feet”’? If David thus calls him Lord, how can he be his son?” No one was able to give him an answer, nor from that day did anyone dare to ask him any more questions. 

聖 靈 降 臨 後 第 二 十 四 主 日 

祝 文    合 時 儀 文  第 二 十 五 式

全能永生的上帝，求你將信德、望德、和愛德，多多賜給我們：使我們可以得著你的應許、又能夠敬愛你的命令；這都是靠著我們的主耶穌基督，聖子和聖父、聖靈，一同永生，一同掌權，惟一上帝，永無窮盡。 阿 們。

申 命 記   34: 1 - 12
摩西從摩押平原登尼波山，上了那與耶利哥相對的毘斯迦山頂。耶和華把基列全地直到但，拿弗他利全地，以法蓮、瑪拿西的地，猶大全地直到西海，南地和棕樹城耶利哥的平原，直到瑣珥，都指給他看。耶和華對他說：“這就是我向亞伯拉罕、以撒、雅各起誓應許之地說：‘我必將這地賜給你的後裔。’現在我使你眼睛看見了，你卻不得過到那裡去。”於是，耶和華的僕人摩西死在摩押地，正如耶和華所說的。耶和華將他埋葬在摩押地、伯毘珥對面的谷中，只是到今日沒有人知道他的墳墓。摩西死的時候年一百二十歲。眼目沒有昏花，精神沒有衰敗。以色列人在摩押平原為摩西哀哭了三十日，為摩西居喪哀哭的日子就滿了。嫩的兒子約書亞，因為摩西曾按手在他頭上，就被智慧的靈充滿，以色列人便聽從他，照著耶和華吩咐摩西的行了。以後以色列中再沒有興起先知像摩西的；他是耶和華面對面所認識的。耶和華打發他在埃及地向法老和他的一切臣僕，並他的全地，行各樣神蹟奇事，又在以色列眾人眼前顯大能的手，行一切大而可畏的事。
詩  篇    90: 1 – 6, 13 - 17 

1
主啊，你世世代代



作我們的居所。*

2
諸山未曾生出，


地與世界你未曾造成，*



從亙古到永遠，你是上帝。

3
你使人歸於塵土，說：*



你們世人要歸回。

4
在你看來，千年如已過的昨日，*



又如夜間的一更。

5
你叫他們如水沖去；他們如睡一覺。*



早晨，他們如生長的草，

6
早晨發芽生長，*



晚上割下枯乾。
13
耶和華啊，我們要等到幾時呢？*



求你轉回，為你的僕人後悔。

14
求你使我們早早飽得你的慈愛，*



好叫我們一生一世歡呼喜樂。

15
求你照著你使我們受苦的日子，*



和我們遭難的年歲，叫我們喜樂。

16
願你的作為向你僕人顯現；*



願你的榮耀向他們子孫顯明。

17
願主─我們上帝的榮美歸於我們身上；*



願你堅立我們手所作的工；



我們手所作的工，願你堅立。

利 未 記   19: 1 – 2, 15 - 18
耶和華對摩西說：“你曉諭以色列全會眾說：‘你們要聖潔，因為我耶和華你們的上帝是聖潔的。你們施行審判，不可行不義，不可偏護窮人，也不可重看有勢力的人，只要按著公義審判你的鄰舍。不可在民中往來搬弄是非，也不可與鄰舍為敵，置之於死。我是耶和華。不可心裡恨你的弟兄；總要指摘你的鄰舍，免得因他擔罪。不可報仇，也不可埋怨你本國的子民，卻要愛人如己。我是耶和華。
詩  篇    1 

1
不從惡人的計謀，*



不站罪人的道路，



不坐褻慢人的座位，

2
惟喜愛耶和華的律法，*



晝夜思想，這人便為有福!

3
他要像一棵樹栽在溪水旁，


按時候結果子，葉子也不枯乾。*



凡他所作的盡都順利。

4
惡人並不是這樣，*



乃像糠秕被風吹散。

5
因此當審判的時候，惡人必站立不住；*



罪人在義人的會中也是如此。

6
因為耶和華知道義人的道路；*



惡人的道路卻必滅亡。

帖撒羅尼迦前書  2: 1 - 8
弟兄們，你們自己原曉得我們進到你們那裏並不是徒然的。我們從前在腓立比被害受辱，這是你們知道的；然而還是靠我們的上帝放開膽量，在大爭戰中把上帝的福音傳給你們。我們的勸勉不是出於錯誤，不是出於污穢，也不是用詭詐。但上帝既然驗中了我們，把福音託付我們，我們就照樣講，不是要討人喜歡，乃是要討那察驗我們心的上帝喜歡。因為我們從來沒有用過諂媚的話，這是你們知道的；也沒有藏著貪心，這是上帝可以作見證的。我們作基督的使徒，雖然可以叫人尊重，卻沒有向你們或向別人求榮耀；只在你們中間存心溫柔，如同母親乳養自己的孩子。我們既是這樣愛你們，不但願意將上帝的福音給你們，連自己的性命也願意給你們，因你們是我們所疼愛的。


馬 太 福 音   22: 34 - 46
法利賽人聽見耶穌堵住了撒都該人的口，他們就聚集。內中有一個人是律法師，要試探耶穌，就問祂說：夫子，律法上的誡命，那一條是最大的呢﹖耶穌對他說：你要盡心、盡性、盡意愛主─你的上帝。這是誡命中的第一，且是最大的。其次也相倣，就是要愛人如己。這兩條誡命是律法和先知一切道理的總綱。法利賽人聚集的時候，耶穌問他們說：論到基督，你們的意見如何﹖祂是誰的子孫呢﹖他們回答說：是大衛的子孫。耶穌說：這樣，大衛被聖靈感動，怎麼還稱祂為主，說：主對我主說：你坐在我的右邊，等我把你仇敵放在你的腳下。大衛既稱祂為主，祂怎麼又是大衛的子孫呢﹖他們沒有一個人能回答一言。從那日以後，也沒有人敢再問祂甚麼。
